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Nr. 185 BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSGEZONDHEID, WELZIJN EN
SPORT

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 1 oktober 2008

In uw brief van 25 september 20081 vraagt u met spoed om een stand-
van-zakenbrief die ingaat op de actuele situatie met betrekking tot de
rookvrije horeca en op de mededelingen van Koninklijk Horeca Nederland.
Ook vraagt u om in te gaan op de inmiddels door het lid Zijlstra aan mij
voorgelegde schriftelijke vragen2. Hieronder ga ik op beide zaken in.

Vragen VVD-fractie rookverbod horeca

Ten aanzien van de vragen van het lid Zijlstra (VVD) wil ik u er op wijzen
dat ik u op 3 september 2008 een uitstelbrief heb gestuurd2. De reden van
het uitstel is dat bepaalde vragen gebaseerd zijn op niet openbare
bronnen. Het gaat om een tweetal rapporten die ik bij de VVD-fractie heb
opgevraagd. Inmiddels heb ik een van de twee publicaties ontvangen. De
tweede publicatie heeft de VVD-fractie mij echter nog niet doen toekomen.
In de uitstelbrief heb ik aangegeven de vragen omstreeks november van
dit jaar te zullen beantwoorden. Gezien uw verzoek zal ik daar haast mee
maken en mij baseren op de informatie die ik op dit moment wel tot mijn
beschikking heb.

Stand van zaken rookvrije horeca

Voor de goede orde kan ik u melden dat Koninklijk Horeca Nederland mij
geen brief over de huidige situatie heeft gestuurd. Hieronder ga ik kort in
op de stand van zaken met betrekking tot de naleving van de rookvrije
horeca.
De invoering van de rookvrije horeca, sport en kunst/cultuur is in het
algemeen goed verlopen. Uit de cijfers van de Voedsel en Waren Autori-
teit (VWA) blijkt dat de naleving zeer hoog is. Na ruim zesduizend
controles blijkt dat 95% van de horecaondernemers zich aan de nieuwe
regels houdt. Ter vergelijk: een jaar na de invoering van de rookvrije werk-
plek lag de naleving op 70%. De horeca verdient daarom in mijn ogen een
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compliment: horecaondernemers hebben zich goed voorbereid en tijdig
maatregelen genomen om de nieuwe regels na te leven.
Als gekeken wordt naar de verschillende sectoren binnen de horeca valt
op dat restaurants, hotels, lunchrooms en fastfood-restaurants zich vrijwel
allemaal aan de regels houden (de naleving ligt hier op 98%). Voor wat
betreft cafés ligt de naleving op 83%, hetgeen betekent dat ruim vier op de
vijf cafés de nieuwe regels goed naleeft.
Omdat de naleving bij de sector cafés wel lager ligt dan bij de andere
horecasectoren, heeft de VWA het accent gelegd op het controleren van
cafés. Uit diverse mediaberichten blijkt duidelijk dat bepaalde horeca-
ondernemers de regels bewust overtreden en voorlopig ook niet de
intentie hebben om zich wel aan de regels te gaan houden. Dat kan
natuurlijk niet zo zijn. Iedereen is in voldoende mate geïnformeerd over de
nieuwe regels en heeft ruim de tijd gehad om zich hierop voor te
bereiden. Ik ben van mening dat juist in het begin ook enige soepelheid
gepast is. Daarom heeft de VWA vanaf het begin ook alleen waarschu-
wingen uitgedeeld. De VWA ging pas over tot het opleggen van boetes als
bij hercontrole bleek dat de regels nog steeds overtreden werden. Het
mag duidelijk zijn dat het bewust negeren van de regelgeving niet accep-
tabel is en een andere aanpak vereist. Daarom zal de VWA nu direct
boetes opleggen aan horecagelegenheden die de regels bewust over-
treden.

Ook circuleerden in de media berichten die mijns inziens op een misver-
stand berusten. Als de VWA een boete heeft opgelegd, kan de ontvanger
van de boete een bezwaar- en beroepprocedure starten. Het is echter niet
zo dat de VWA gedurende een dergelijke procedure geen nieuwe boetes
zou kunnen opleggen. Voor elke nieuwe overtreding van de regels kan de
VWA een nieuwe boete opleggen. De VWA zal dus ook cafés die al een
boete hebben gehad gewoon controleren en optreden als dat nodig is.

Tot slot hebben RIVM en VWA voor en na 1 juli 2008 de luchtkwaliteit in
circa 60 horecagelegenheden onderzocht. De concentratie fijn stof is na
invoering van de rookvrije horeca gemiddeld negen keer lager dan voor
de invoering. In figuur 1 is duidelijk te zien dat deze verbeteringen zich in
alle horecasectoren in gelijke mate hebben voorgedaan.
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Ik ben verheugd over deze verbetering van de luchtkwaliteit in horeca-
gelegenheden. Dergelijke resultaten bevestigen de gezondheidsvoordelen
van deze maatregel.

De minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
A. Klink
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